

Title (en)
Pillow.

Title (de)
Kissen, insbesondere Kopfkissen.

Title (fr)
Oreiller.

Publication
EP 0258847 A1 19880309 (DE)

Application
EP 87112586 A 19870828

Priority
CH 347086 A 19860829

Abstract (en)

The cushion (1), in particular a pillow, has a fibre-containing filling and at least one filling opening. In addition to a multiplicity of individual filling units (3), the filling has at least one insert (2) made of a material which has different hardness characteristics than the filling units (3). The latter may be, in particular, spherical fibre units, e.g. fibre balls or flock. A cushion (1) is thus provided, the hardness of which, in particular insofar as the hardness distribution inside the cushion is concerned, can be adjusted by the user easily and without restriction. Said insert (2) can be displaced in relation to the filling units (3) inside the cushion (1) and brought into a desired position, in which, for example when used as a pillow, the neck and/or the head of a sleeping person is supported in an optimum manner. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Kissen (1), insbesondere Kopfkissen, mit einer faserhaltigen Füllung und mindestens einer Füllöffnung, beschrieben, welches sich dadurch auszeichnet, daß die Füllung neben einer Vielzahl von einzelnen Füllaggregaten (3) mindestens eine Einlage (2) aus einem Material aufweist, das eine anderes Härteverhalten aufweist, als die Füllaggregate (3). Die Füllaggregate (3) können insbesondere kugelförmige Faseraggregate, z.B. Faserkugeln oder Faserflocken, sein. Dadurch wird ein Kissen (1) geschaffen, dessen Härte, insbesondere soweit es die Härteverteilung innerhalb des Kissens betrifft, vom Benutzer unbeschränkt und leicht eingestellt werden kann. Diese Einlage (2) kann innerhalb des Kissens (1) gegenüber den Füllaggregaten (3) verschoben werden und in eine gewünschte Lage gebracht werden, in der z.B. bei Benutzung als Kopfkissen der Nacken und / oder der Kopf einer schlafenden Person optimal abgestützt wird.

IPC 1-7
A47G 9/00

IPC 8 full level
A47G 9/00 (2006.01); **A47G 9/10** (2006.01)

CPC (source: EP)
A47G 9/10B1 (2013.01); **A47G 2009/003** (2013.01); **A47G 2009/008** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] DE 101098 C
- [X] GB 2134383 A 19840815 - HAWKES WILLIAM HOWARD
- [X] CH 590035 A5 19770729 - MUELLER IMHOOF NACHF MUELLER &
- [A] US 3667074 A 19720606 - EMERY WILLIAM M
- [A] FR 1069112 A 19540705

Cited by
US2018064253A1; FR2891447A1; EP0756841A1; NL1000931C2; GB2289622B; EP3391789A1; US6988286B2; FR2732572A1; EP0537042A1; FR2681230A1; AT14938U1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0258847 A1 19880309; EP 0258847 B1 19920115; AT E71496 T1 19920215; CH 672406 A5 19891130; DE 3776040 D1 19920227

DOCDB simple family (application)
EP 87112586 A 19870828; AT 87112586 T 19870828; CH 347086 A 19860829; DE 3776040 T 19870828